
Som borger kan du altid
henvende dig til din lokale

politiker med bestemte sager. 

Se her, hvordan du gør, og hvad
du kan skrive, hvis du vil kræve

skoven tilbage.

Kræv
SKOVEN
TILBAGE!



KRÆV SKOVEN TILBAGE AF DIN
FOLKETINGSPOLITIKER

Via folketingets hjemmeside kan du finde de

personer, der er valgt i din storkreds og

skrive en mail til en eller flere af dem. Tryk

på deres navn, så åbner der sig en side med

deres mail-adresse. Mangler du inspiration

til, hvad du kan skrive, så se her. Du er

velkommen til at kopiere hele teksten og

sende den i dit eget navn.

Emnefelt: Meget mere skov

Kære (indsæt navn),

Jeg tillader mig at skrive til dig, da du er valgt i min storkreds. Regeringen og
Folketinget beskæftiger sig i øjeblikket med en sag, som ligger mig meget på sinde,
nemlig spørgsmålet om, at vi skal have meget mere skov i Danmark til gavn for både
klima og biodiversitet.

Det er jeg som udgangspunkt utrolig begejstret for. Jeg vil dog opfordre stærkt til, at
en stor del af den nye skov bliver ny vild skovnatur uden produktion. Forskning viser
utvetydigt, at den vilde skovnatur er langt bedre for biodiversiteten end
produktionsskoven, dvs også bedre end naturnær skovdrift, som har mangler ift
gamle og døende træer, store planteædere og genetablering af kulstofrige
vådområder.

Vild skovnatur er afgørende som levested for ca. 40% af Danmarks truede og sjældne
arter, træerne i vild skovnatur optager kulstof såvel som alle andre træer og har et
større langsigtet lager af kulstof end produktionsskov, højere rekreativ værdi og er
billigere at etablere. Ny vild skovnatur er derfor en oplagt løsning, når klima- og
biodiversitetsproblemer skal adresseres samtidig.

Vild skovnatur leverer også bedre resultater på en række økosystemtjenester,
sammenlignet med produktionsskoven. Det gælder foruden biodiversitet også
dannelse af rent grundvand og tilbageholdelse af næringsstoffer og vandmasser fra
skybrud. Den vilde skovnatur kan dog ikke levere træ, og derfor har vi også brug for
produktionsskove - bare ikke i så overvældende grad som idag sammenlignet med
den vilde skovnatur.

Nye skove har et stort potentiale for at bidrage til at løse klima- og
biodiversitetskrisen, men det forudsætter, at etableringen af skov sker ved
skovrejsning med biodiversitetsformål i store, sammenhængende skovlandskaber. I
dag er kun ca. 0,7% af Danmarks landareal vild skovnatur, mens 14,2% er
produktionsskov. Jeg håber, du vil bruge dit mandat på at hjælpe naturen frem - det
betyder meget for mig!

Med venlig hilsen
(Indsæt dit navn)

https://www.ft.dk/da/medlemmer


Din kommune har også stor indflydelse på,

hvordan landskabet på din egn anvendes.

Derfor kan det give god mening at skrive til

dem med en opfordring til at etablere ny vild

skovnatur. Kender du til konkrete planer om

skovrejsning i din kommune, vil det være en

god ide, at du skriver specifikt om de planer.

Du kan finde en liste over landets

borgmestre her, og på de fleste kommuners

hjemmeside kan du finde kontaktinfo på alle

byrådsmedlemmer. Her finder du en tekst

som kan være en inspiration til din mail. Du

er også velkommen til at kopiere hele

teksten og sende den i dit eget navn. 

Emnefelt: Nye vilde skove og store naturoplevelser?

Kære (indsæt navn),

Jeg tillader mig at skrive til dig som bosiddende i kommunen. Skovrejsning er højt på
dagsordenen i disse år og med god grund, da nye skove kan være en løsning på både
klima og biodiversitetskrisen og give fantastiske naturoplevelser.

Hvis kommunen også går med sådanne planer, vil jeg stærkt opfordre til, at lade en
stor del af den nye skov blive ny vild skovnatur uden produktion. Forskning viser
utvetydigt, at den vilde skovnatur er langt bedre for biodiversiteten end
produktionsskoven, dvs også bedre end naturnær skovdrift, som har mangler ift gamle
og døende træer, store planteædere og genetablering af kulstofrige vådområder.

Vild skovnatur er afgørende som levested for ca. 40% af Danmarks truede og sjældne
arter, træerne i den vilde skovnatur optager kulstof såvel som alle andre træer og har
et større langsigtet lager af kulstof end produktionsskov, højere rekreativ værdi og er
billigere at etablere. Ny vild skovnatur er derfor en oplagt løsning, når kommunen vil
give borgerne mulighed for store naturoplevelser, samtidig med at klima- og
biodiversitetsproblemer skal adresseres.

Vild skovnatur leverer også bedre resultater på en række økosystemtjenester,
sammenlignet med produktionsskoven. Det gælder foruden biodiversitet også
dannelse af rent grundvand og tilbageholdelse af næringsstoffer og vandmasser fra
skybrud. Den vilde skovnatur kan dog ikke levere træ, og derfor har vi også brug for
produktionsskove - bare ikke i så overvældende grad som idag sammenlignet med
den vilde skovnatur.

I dag er kun ca. 0,7% af Danmarks landareal vild skovnatur, mens 14,2% er
produktionsskov. Det, håber jeg, at vores kommune kan være med til at ændre på -
for både borgernes skyld og for at hjælpe de mange pressede arter i vores natur. Det
betyder meget for mig.

Med venlig hilsen
(Indsæt dit navn)

KRÆV SKOVEN TILBAGE AF DIN
BORGMESTER ELLER  
BYRÅDSMEDLEM

https://www.kl.dk/politik/fakta-om-kommunalbestyrelserne/borgmestrene

